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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 17. ledna 2018 v ČRo v 13.00 hod., zasedací místnost 

C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, místopředsedové 

Rady ČRo, Petr Šafařík, Miroslav Dittrich, Vítězslav Jandák, Ivan Vodochodský, členové 

Rady ČRo  

Omluveni: - 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

  Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

 

 

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 13. + 20. 12. 2017 

 

3. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – zadání 8. minitendru, souhrnné info 

          4.   Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

                        - Měsíční informace generálního ředitele pro Radu ČRo za prosinec 2017 

        - Různé  

 

5.   Stížnosti a podněty posluchačů - Agrofert 

            

6.   Různé  - expertní komise +právní poradenství pro Radu ČRo – analýza „veřejný zájem“   

                   - dopis ÚOHS - informace 

       - opětovné předkládání VZ do PS 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, navrhla předřadit bod jednání dopis ÚOHS, který byl 

plánován v bodě 6) Různé před setkání s vedením ČRo, s čímž přítomní radní souhlasili, program byl 

schválen.  

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 13. + 20. 12. 2017 -  H. Dohnálková úvodem zopakovala 

dohodu většiny radních, že počínaje dnešním dnem budou z jednání předsednictva Rady ČRo pořizovány 

zvukové záznamy, které bude tajemnice Rady archivovat a ukládat do trezoru, který byl k těmto účelům 

pořízen. Přístup do trezoru bude mít jen tajemnice Rady a na požádání budou záznamy k dispozici radním 

pro zpětný poslech za její přítomnosti. P. Šafařík se dotázal, zda se budou pořizovat i záznamy z jednání 

s předsedou dozorčí komise, většina radních se shodla, že pokud předseda DK nebude chtít některé 

informace nahrávat, bude zařízení vypnuto. H. Dohnálková doplnila, že zápisy se budou pořizovat jako 

doposud a nahrávky budou sloužit jen pro případné nejasnosti pro potřebu radních. K návrhům zápisů 

z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 13. a 20. 12. 2017 zaslal návrhy na doplnění a úpravy P. Šafařík.  

 

3) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – zadání 8. minitendru, souhrnné info – H. Dohnálková 

připomněla email s informacemi generálního ředitele ČRo ohledně termínů podepsání smluv a dodání 

analýz 8. minitendru – smlouva na analýzu Rádia Wave, kterou vypracuje tým dr. Sedlákové, byla 

podepsána 9. 1. 2018, termín dodání je 60 dní, měla by být odevzdána do 10. 3. 2018. Smlouva na analýzu 
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Volby do PS 2016, kterou zpracuje společnost Focus, byla podepsána 12. 1., do registru smluv byla vložena 

16. 1. 2018, termín odevzdání je 90 kalendářních dní, měla by být odevzdána tedy do 16. 4. 2018. P. 

Šafařík upozornil na praktické využití analýz – ve Výroční zprávě o činnosti ČRo za rok 2017 a při 

hlasování o odměně generálnímu řediteli ČRo, vzhledem k termínu odevzdání analýz ani pro jeden účel 

nebudou analýzy k dispozici a nebude možné je využít. H. Dohnálková namítla, že analýza k Rádiu Wave 

může být využita k zapracování do VZ o činnosti ČRo za rok 2017, jelikož termín odevzdání je 10. 3. 

2018. J. Vejvoda uvedl, že druhá analýza může být zpětně využita při stanovení odměny GŘ za 1. pololetí 

2018. V. Jandák v této souvislosti připomněl návrh udělovat odměnu generálnímu řediteli jen jednou ročně, 

H. Dohnálková upozornila, že by byla nutná změna ve Statutu Rady ČRo, která by musela proběhnout 

v předstihu před stanovováním kritérií odměny GŘ na dané pololetí, předsedkyně ještě ověří, zda není 

pololetní odměna stanovena i v manažerské smlouvě GŘ.  

P. Šafařík upozornil, že by Rada měla připravit zadání analýzy vysílání ČRo k volbě prezidenta republiky, 

proběhla diskuse a radní se shodli na velké analýze, časové ohraničení od počátku prezidentské kampaně, 

kdy v rozhlase začala platit pravidla předvolebního vysílání, do pátku 2. 2. 2018. Byly vybrány stanice 

Radiožurnál, Plus a na stanici Dvojka pořad Jak to vidí a hlavní zpravodajské relace Dvojky ve 12 a 17 

hod. Jako předběžný termín schůze hodnotící skupiny byla diskutována středa 14. 2. po jednání 

předsednictva, tj. cca od 15:30. 

H. Dohnálková před příchodem vedení ještě upozornila na druhý dopis z ÚOHS, který přišel na její adresu 

včera a radní ho mají k dispozici, radní se shodli, že předsedkyně Rady ve spolupráci s právníky DK se 

dotáže ÚOHS na součinnosti ČRo v odpovědi, jelikož Rada nemá právní subjektivitu, a zda je Rada a ČRo 

vnímána jako jeden subjekt, pokud ano, dopis bude postoupen vedení ČRo. P. Šafařík doporučil formulaci 

dopisu konzultovat s právníky DK a požádal, aby radní byli seznámeni s formulací dopisu. 

 

4) Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo, Jan Menger, ředitel 

regionálního vysílání ČRo, Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 
H. Dohnálková na úvod seznámila přítomné členy vedení se změnou ve formě zaznamenávání záznamů 

z jednání předsednictva Rady ve zvukové nahrávce, s čímž generální ředitel souhlasil.  

- Měsíční informace generálního ředitele pro Radu ČRo za prosinec 2017 – M. Dittrich se dotázal, zda 

zřízení rezervního finančního fondu by mělo zabránit situaci, aby se ČRo po vyměření doměrek DPH 

nedostal do červených čísel, což generální ředitel potvrdil a uvedl, že rezervní fond byl zřízen po poradě 

s externími auditory pro nakumulované zisky jako zdroj na pokrytí neočekávaných událostí a aby se např. 

doměrky DPH nedotkly hospodářského výsledku. Dále se M. Dittrich dotázal na zabezpečení v rozhlase 

biometrickým systémem, R. Zavoral vysvětlil, že zejména ve studiích, kde probíhá živé vysílání, je nutno 

tyto prostory chránit, již nyní byly zavedeny čipové karty a budou vybaveny i kartami s biometrickými 

údaji.  

Závěrem se M. Dittrich dotázal na změnu ve vedení regionálního studia Plzeň, M. Menger uvedl, že 

vzhledem ke klesající poslechovosti bylo vyhlášeno výběrové řízení a vedoucím programu se stal Petr 

Handl, který dříve zastával funkci editora.  

- Různé – R. Zavoral informoval – příští týden bude Český rozhlas hostit Radio Committee ve dnech 24. – 

25. 1. 2018. Dále na dotaz T. Kňourka informoval, jak rozhlas přistoupil ke 2. kolu prezidentských voleb – 

oba kandidáti byli pozváni do debaty v pátek 26. 1. před otevřením volebních místností, zatím má souhlas 

J. Drahoše, na vyjádření prezidenta M. Zemana rozhlas čeká, možný je i jiný termín. Pokud jeden 

z kandidátů účast odmítne, debata se neuskuteční. Nahradí ji medailonky obou kandidátů, výroky a volební 

spoty, o dodání byly požádány oba volební týmy. Po skončení volby 27. 1. bude speciální vysílání 

k výsledkům voleb na stanic Radiožurnál, Plus a regionálních stanicích.  

H. Dohnálková informovala o shodě radních zadat analýzu k prezidentským volbám, písemné zadání 

analýzy bude zasláno vedení rozhlasu. P. Šafařík uvedl návrh termínu schůzky hodnotící komise 14. 2. 

2018 po jednání předsednictva Rady. 

H. Dohnálková informovala GŘ o druhém dopise, který přišel předsedkyni Rady z ÚOHS prostřednictvím 

datové schránky, vznese dotaz na ÚOHS opět datovou schránkou na organizační záležitosti, a pokud jí 

bude kladně odpovězeno, postoupí dopis a dotazy vedení ČRo a požádá o součinnost. Termín odpovědi je 

26. 1. 2018, zítra bude předsedkyně o odpovědi jednat a požádá o prodloužení termínu, o vývoji situace 

bude vedení informovat.   

https://www.ebu.ch/groups/committees/radio
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H. Dohnálková informovala o opětovném předložení výročních zpráv do PS, požádala o součinnost 

v technických záležitostech u Výroční zprávy o činnosti ČRo za rok 2016, tajemnice Rady se obrátí na J. 

Hošnu.   

P. Šafařík se dotázal, od kdy běží lhůta na vypracování analýzy pro Radu ČRo, zda datem podpisu gener. 

ředitele ČRo, jak bylo sdělováno u předchozích minitendrů, či datem vložení do registru smluv, jak zněla 

písemná informace gener. ředitele k podpisům v 8. minitendru. R. Zavoral uvedl, že lhůty na vypracování 

analýz začínají datem vložení smlouvy do registru smluv.  

J. Vejvoda ocenil obrovskou práci rozhlasu v projektu Ježíškova vnoučata a splnění mnohdy až 

neuvěřitelných přání seniorům. 

R. Zavoral se dotázal, zda Rada počítá na lednové veřejné schůzi s body Zpráva o výsledku evaluace 2017 

a Zpráva o činnosti ombudsmana za 2. pololetí 2017, což předsedkyně Rady potvrdila.  

Závěrem R. Zavoral informoval o výsledcích poslechovosti Radioprojekt, které budou známy 7. 2. 2018, a 

požádal o prezentaci na únorové veřejné schůzi s dotazem, zda Rada uskuteční tuto schůzi v regionálním 

studiu Plzeň, jak avizovala. Předsedkyně Rady přislíbila sdělit do konce týdne, jak se radní dohodli o 

konání únorové veřejné schůze v RS Plzeň. 

 

 

Odešli zástupci vedení ČRo. 

 

Proběhla debata radních ohledně výjezdního zasedání Rady ČRo do regionálního studia Plzeň dne 28. 2. 

2017. Radní se shodli na programu – 11.00 jednání předsednictva Rady, 13.00 oběd, 15.00 veřejná schůze.  

P. Šafařík znovu připomněl svůj návrh, aby se radní před návštěvou tohoto RS cíleně seznámili s jeho 

vysíláním.  

 

ad 3) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – zadání 8. minitendru, souhrnné info – P. Šafařík se ještě 

vrátil k bodu 3 a navrhl, pokud na tom bude v Radě shoda, zadat co nejdříve nový rámcový tendr na 

analýzy proRadu ČRo a zamyslet se nad jeho zněním, případně úpravou stávajícího. Doporučil zavést 

odevzdání analýzy s možností zadavatele požádat o doplnění, vyjasnění atp. před finálním odevzdáním, jak 

to prý má zavedeno vůči externím dodavatelům analýz RRTV. Proběhla debata ohledně možného zadání, 

H. Dohnálková navrhla schůzku s oddělením veřejných zakázek ČRo, připomenout si stávající podobu 

zakázky a popř. ji upravit. T. Kňourek navrhl zadat expertízu někomu z odborníků v rámci Expertního 

týmu Rady, P. Šafařík doporučil dotázat se vedení rozhlasu, zda tento postup nekoliduje se zákonem o 

veřejných zakázkách. Následovala debata.    

 

5) Stížnosti a podněty posluchačů - Agrofert – H. Dohnálková připomněla radním email, který dostali 

od GŘ ohledně vyjádření a postoji ČRo k této kauze, proběhla debata, na jejímž závěru se radní shodli 

požádat generálního ředitele, aby jim vyjádření ke stížnosti a příp. další svá zjištění dodal nejlépe do pátku 

26. 1., zároveň byla shoda požádat vedení o zaslání webových odkazů jak na odvysílanou reportáž J. 

Kroupy, tak na související články z webu ČRo. P. Šafařík navrhl požádat GŘ, aby radní obdrželi do 26. 1. 

také externí analýzy oné kauzy, o kterých se zmínil R. Zavoral. J. Vejvoda a H. Dohnálková se vyslovili 

proti takovému postupu. 

P. Šafařík připomněl otevřený dopis bývalého radního I. Tesaře k této kauze, který byl dnes radním zaslán, 

T. Kňourek uvedl, že dopis byl zveřejněn na webu forum24.  

 

 

6) Různé  - expertní komise +právní poradenství pro Radu ČRo – analýza „veřejný zájem“  

H. Dohnálková navázala na debatu ohledně analýz a následovala debata ohledně expertní komise Rady. 

Radní se shodli, že v expertní komisi by neměli být jen odborníci na mediální oblast, ale hlavně právník, 

předsedkyně Rady osloví tyto experty - J. Růžičku, M. Šmída, J. Mikeše a F. Wintera jako členy expertní 

komise, kteří by pak mohli pro Radu vypracovat expertízu nejen na téma „veřejný zájem“, ale i k dalším 

aktuálním otázkám. Hodnoceni by pak byli za vykonanou práci na expertíze. H. Dohnálková uvedla, že 

ideální by bylo představit expertní komisi již na lednové veřejné schůzi a navrhla případně se dotázat 

vedení ČRo, zda vypracování expertízy není v rozporu se zákonem. P. Šafařík navrhl dotázat se na 

doporučení expertů a právníků RRTV.      
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- opětovné předkládání VZ do PS – H. Dohnálková informovala o komunikaci s tajemnicí volebního 

výboru PS ohledně doručení výtisků a CD neschválených Výročních zpráv Rady ČRo o hospodaření ČRo 

za roky 2015 a 2016 a o činnosti ČRo za rok 2016.  

 

P. Šafařík s odkazem na svůj návrh rozeslaný před několika dny všem radním požádal předsedkyni Rady, 

aby oficiálně požádala o analýzu Jana Křečka z CEMES „Analýza předvolebního vysílání ČT a ČRo 

(krajské a senátní volby 2016)“, která byla zpracována pro RRTV a mohla být k dispozici všem radním. 

 

       

 

 Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

Leden 2018  31. 1.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Únor 2018  14. 2.  13.00 jednání předsednictva 

   28. 2.  11.00 jednání předsednictva + 15.00 veřejná schůze RS Plzeň 

 

Březen 2018  14. 3.  13.00 jednání předsednictva 

   28. 3.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

  

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


